
Resumé af ordinært møde i Skt. Elisabeth Kirkes menighedsråd 12.08.2023 

 
Til stede: Sognepræst Michal Bienkowski (MB), Marymalar Elden (ME), Sebastian van der Meer (BM), 
Jeniton Soosaithas (JS), Mitek Wozniak (MW), Anders Ravn Jepsen (ARJ), Zdzislaw Socinski (ZS) og Birgit 
Bidstrup Jørgensen (BBJ), red. Desuden kasserer Paul Hanna. 
Afbud fra: Charbel Saab (CS) 

1. Sket siden sidst:  

Børnenes første hellige kommunion: God idé, at bænkene ikke var reserveret til familier, men at 

der sad ét familiemedlem sammen med hvert barn, og den øvrige familie og gæster kunne fordele 

sig på resten af pladserne i kirken. MR beslutter at arrangere det på samme måde fremover.  

Valfarten til Åsebakken gik rigtig godt med god tilslutning fra menigheden.  

Kristi Legems og Blods fest: Processionen gik fint, tilfredshed med ruten, og børnene har 

efterhånden lært den at kende, så blomsterne bliver jævnt fordelt.  

Menigheden har været meget glad for de vikarierende præster i sommerperioden.  

 

2. Til- og afgået post:  

Mail fra Poul Skallerup, der gerne vil komme og fortælle om arbejdet i Vincentgrupperne. ME laver 

aftale med Poul Skallerup. 

 

3. Kommende arrangementer: 

19.08. holdes retrætedag i Slagelse for firmanderne.  

20.08.: Firmelse i Slagelse med seks firmander fra Skt. Elisabeths menighed, i alt 14 firmander.  

02.09.: Arbejdslørdag. JS annoncerer. 

07.10.: Høstfest. Menigheden mindes om, at gaverne skal være spiselige.  

04.11.: Alle helgens fest med procession til kirkegården og suppe til menigheden bagefter. 

18.11. Elisabethfest. Danskerne arrangerer.  

 

4. Næste møde i menighedsrådet: 11.11.23 kl. 13 

 

5. Nyt om fjernvarme  

Intet nyt fra Holbæk Kommune. Vi må afvente. 

 

6. Alternative opvarmningskilder til kirke og fællesrum, fx en luft-vand varmepumpe 

Ingen grund til at store investeringer, så længe muligheden for fjernvarme er uafklaret. For at spare 

på varmen, undersøger PH priser på termostater til eksisterende radiatorer. 

 

7. Udluftning i kælderen  

Der lugter fugtigt i den inderste del af kælderen, hvor menighedens ting opbevares. Om sommeren 

står vinduerne åbne; det kan de evt. også gøre gennem vinteren. MW sætter en rist i døren mellem 

kælderrummene, så der kommer cirkulation. 

 

8. Maling af vinduer i søsterhus  

Arbejdslønnen alene ligger omkring 7.000 kr., MR beslutter selv at udfører arbejdet. MB 

undersøger muligheden for at skaffe/låne et stillads. Dog ser vi lige an, om en evt. donation fra 

STGs Gavefond (se pkt. 10) vil gøre det muligt at skifte nogle af vinduerne. 



 

 

 

9. Skal MR have en politik omkring gaver og opmærksomheder fra menigheden?  

BM finder ud af, om der kan laves en liste over fødselarer, så opmærksomheder fra menigheden 

fordeles ligeligt. Der bør sættes penge af på budget. 

 

10. STGs Gavefond  

MR beslutter at søge STGs Gavefond om midler til udskiftning af vinduerne i salen ud mod vejen. 

MW skaffer et tilbud; BBJ skriver ansøgningen. Der skal ansøges inden 1. december. 

 

11. Status for udskiftning af seks små vinduer i kirken 

Udskiftet 

 

12. Flugtvejsskilte efter brandmyndighedernes krav  

Udgifter til fuld udskiftning af skilte og anskaffelse af låsesystemer m.m. løber op i 23.000 kr., som 

MR ikke har råd til lige nu. JS og PH finder ud af priser for dele af udstyret.  

 

13. Status for kirkeskattekampagne (MB og BBJ) 

Intet nyt fra vores menighed. Lille stigning i indbetalinger i forhold til sidste år. 

Fra kirkeskattekontoret forlyder det, at der igen vil komme en ny kampagne i slutningen af året. 

 

14. Planer for en valfart (MB) 

MB foreslår, at en valfart kan holdes i efterårsferien 2024 og har talt med en professionel arrangør. 

Afventer videre information. BM laver spørgeskema om foretrukne rejsetider og valfartsmål. 

 

15. Eventuelt: Ingen punkter  

 

16. Godkendelse af referatet for dette møde: Godkendes på næste møde. 

 

 


